
PROTOKÓŁ Nr XLVIII/2022

z przebiegu XLVIII sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, 

która odbyła się w dniu 8 kwietnia 2022 r.

od godziny 800 do 830 w Sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Obecni:

 Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku - lista obecności stanowiąca załącznik nr 1,

 Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska

 Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrz Wyrzyska,

 Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy;

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

 Rafał Głyżewski – Podinspektor ds. promocji,

 Adam Smełsz – Inspektor ds. informatyki.

Porządek sesji:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2022 r.;

2)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Wyrzysk  

na lata 2022-2030;

3) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu w trybie bezprzetargowym na czas 

oznaczony do 3 lat z dotychczasowymi najemcami nieruchomości.

4. Zakończenie obrad.

Przebieg obrad:

Ad 1. Otwarcie sesji.

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku – Roman 

Łuka, który na wstępie bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości. 
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Ad 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  chwili  otwarcia  w  obradach  uczestniczyło 

15 radnych, tj. 100 % ustawowego składu rady (na dzień dzisiejszy). 

Radny Stefan Wełniak zapytał co jest powodem zwołania Sesji „z dnia na dzień”? Dlaczego jest ona 

o godz. 8:00, a nie np. o godz. 14:00?

Przewodniczący Rady – Roman Łuka powiedział, że w odpowiednim momencie udzieli radnemu 

odpowiedzi.

Ad 3. Rozpatrzenie projektu uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2022r.;

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska wyjaśniła,  że  już  wcześniej  wspominała,  iż  ze 

względu  na  realizację  Polskiego  Ładu,  Sesje  mogą  być  zwoływane  częściej  i  na  wniosek 

Burmistrza.  Gmina Wyrzysk jest  w trakcie  realizacji  umowy zawartej  na  budowę ul.  3  Maja,  

ul.  11  Listopada  oraz  ul.  Jasnej  w  Osieku  nad  Notecią.  Wykonawca  przedłożył  harmonogram 

finansowy związany z tymi trzeba drogami. Trzeba dokonać stosownych zmian do tych zapisów, 

które są uwzględnione w budżecie Gminy Wyrzysk i Wieloletniej Prognozie Finansowej. Więcej na 

ten  temat  powie  Pani  Skarbnik.  Drugim powodem jest  realizacja  „Przebudowy drogi  gminnej  

w Klawku – II etap”. W środę w Urzędzie Miejskim w Wyrzysku odbyło się podpisanie umów  

z Marszałkiem odnośnie dofinansowania z funduszu dróg dojazdowych do gruntów rolnych. By 

móc zabezpieczyć odpowiednie kwoty na podpisanie umów, trzeba to  najpierw wprowadzić do 

budżetu. Kolejną ważną sprawą jest fakt, że Gmina Wyrzysk otrzymała pieniądze na wypłaty dla 

rodzin,  które  mają  u  siebie  uchodźców.  Dofinansowanie,  które  wpłynęło  trzeba  realizować bez 

zbędnej zwłoki. W związku z powyższym została zwołana Sesja. Natomiast godzina posiedzenia 

została ustalona przez Przewodniczącego Rady.

Teresa  Mikołajczak-  Skarbnik  Gminy powiedziała,  że  Gmina  Wyrzysk  jest  zaskakiwana 

dokumentami  z  Banku  Gospodarstwa  Krajowego.  Dużo  się  dzieje,  w  związku  z  czym 

niejednokrotnie może wystąpić nagła konieczność zwołania Sesji. Mówczyni nawiązała do tematu 

budowy ulic  w Osieku nad Notecią.  Są to  trzy ulice,  a  jedna promesa z  Banku Gospodarstwa 

Krajowego,  dlatego  też  aby  ułatwić  cały  ten  proces  połączono  je  w jedno  zadanie.  Zarówno  

w budżecie, jak i w Wieloletniej Prognozie Finansowej figuruje ono pod nazwą „Przebudowa dróg 

gminnych w Osieku nad Notecią: ul. 11 Listopada, 3 Maja i Jasna”. Ponadto promesa ostateczna 

jest  mniejsza  niż  promesa  wstępna,  ponieważ jest  już  po przetargu.  Wstępnie  opiewała  ona na 

kwotę 2.802.500,00 zł.  W tej  chwili  jest  to 1.906.305,53 zł.  Należy także dostosować wielkość 
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dochodów oraz wydatków związanych z realizacją  tych środków. Środki  zostały podzielone na 

2022 i 2023 rok. W 2022 roku zmniejsza się dochody i wydatki z tytułu realizacji tego zadania  

o  kwotę  260.444,47  zł.  Natomiast  w  2023  roku  jest  to  kwota  635.750,00  zł.  Łącznie  jest  to 

896.194,47 zł i o tyle zostały zmniejszone dochody i wydatki z tytułu dofinansowania z Banku 

Gospodarstwa Krajowego ze środków Polskiego Ładu. Druga zmiana dotycz zwiększenia o kwotę 

107.438,00 zł dochodów. Wynika to z otrzymania dofinansowania do „Przebudowy drogi gminnej 

w Klawku- II etap” w ramach dofinansowania budowy dróg dojazdowych do gruntów  rolnych – 

obręb Glesno, Falmierowo, Klawek. W dziale 852 Pomoc społeczna w rozdziale 85295 Pozostała 

działalność wprowadza się środki w wysokości 33.015,00 zł.  Które Gmina Wyrzysk otrzymała  

z Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu w ramach Funduszu Pomocy Ukrainie na miesiąc marzec. 

Środki otrzymano na początku bieżącego miesiąca, na jednorazową wypłatę „500 +”, posiłki dla 

dzieci i młodzieży oraz bezpłatną pomoc psychologiczną.

Radny Stefan Wełniak zapytał czy na przebudowę ulic: 3 Maja, 11 Listopada i Jasnej w Osieku nad 

Notecią złożono jeden czy trzy wnioski?

Teresa Mikołajczak- Skarbnik Gminy odpowiedziała, że traktowano to jako jedno zadanie, ponieważ 

była możliwość złożenia kilku wniosków. By zawrzeć jak najwięcej ulic, połączone je w jedno 

zadanie. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska wyjaśniła, iż ogólny zapis mówiący o przebudowie 

ulic w Osieku nad Notecią z ich wyszczególnieniem umożliwił  realizację trzech zadań poprzez 

złożenie jednego wniosku.  Poczałkowo były one ujęte w budżecie jako trzy oddzielne zadania. 

Jednak promesa jest jedna i przez to nastąpiła konieczność by je połączyć. 

Radny Stefan Wełniak dodał, że na przebudowę każdej z ww. ulic była przypisana odpowiednia 

część promesy. Czy po złączeniu w całość nie będzie to stanowiło problemu przy rozliczeniu?

Teresa Mikołajczak- Skarbnik Gminy odpowiedziała, że wręcz przeciwnie – ułatwi to rozliczenie.

Radny Stefan Wełniak powiedział,  iż z zapisów wynikało,  że 95% kwoty pochodzi z Polskiego 

Ładu, a 5% z budżetu samorządowego. 

Teresa Mikołajczak- Skarbnik Gminy wyjaśniła, że w tej kwestii nic się nie zmienia. Cała wartość 

zadania wynosiła 2.950.000,00 zł, a 95% tej kwoty, czyli promesa wstępna z Polskiego Ładu, to 

2.802.500,00 zł. Środki własne to 147.500,00 zł

O godz. 8:18 Przewodniczący obrad zarządził 5 minut przerwy.

O godz. 8:24 wznowiono obrady.
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Przewodniczący obrad zarządził  głosowanie w sprawie zmian w budżecie  Gminy Wyrzysk na  

2022 rok.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 
Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15 radnych  –  15 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLVIII/477/2022,

która stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

2)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Wyrzysk  

na lata 2022-2030;

Teresa Mikołajczak-  Skarbnik  Gminy powiedziała,  że  wcześniej  wspomniane zmiany związane  

z  połączeniem trzech  inwestycji  w jedną  są  ujęte  także  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej. 

Kolejna zmiana dotyczy zwiększenia o kwotę 8.000,00 zł w przedsięwzięciu „Zakup biletów dla 

uczniów  dojeżdżających  do  szkół  na  terenie  Gminy  Wyrzysk  oraz  dowóz  uczniów 

niepełnosprawnych w roku szkolnym 2021/2022” łącznych nakładów finansowych. Po zmianach 

wynoszą one 415.200,00 zł. W związku z tym zwiększa się o kwotę 8.000,00 zł także limit na  

2022 rok. Po zmianach wynosi on 288.900,00 zł. Limit zobowiązań wynosi tyle samo. Zwiększenie 

związane jest z koniecznością podpisania aneksu do umowy, wynikającego ze wzrostu cen paliwa. 

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2022-2030.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 
Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
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W  obecności  15  radnych  –  15  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLVIII/478/2022,

która stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

3) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu w trybie bezprzetargowym na czas 

oznaczony do 3 lat z dotychczasowymi najemcami nieruchomości;

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała,  że tak,  jak wskazuje tytuł,  uchwała 

dotyczy  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów  najmu  w  trybie  bezprzetargowym  

z  dotychczasowymi najemcami  nieruchomości.  Najemcy wynajmowali  pomieszczenia  biurowe  

w byłym budynku GCI przez 3 lata. Jeśli chcą to kontynuować to muszą zwrócić się z wnioskiem 

oraz uzyskać zgodę Rady Miejskiej. 

Przewodniczący obrad zarządził  głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych 

umów najmu w trybie bezprzetargowym na czas oznaczony do 3 lat z dotychczasowymi najemcami 

nieruchomości.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 
Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  15  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLVIII/479/2022,

która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Przewodniczący Rady – Roman Łuka odpowiedział  na pytanie zadane wcześniej  przez radnego 

Stefana Wełniaka. Jego zdaniem godzina 8:00 to czas najlepiej pasujący większości z Radnych.

Radna Beata Królik powiedziała, że ze względu na wykonywaną pracę  niejednokrotnie prosiła, aby 

Sesje nie odbywały się o godz. 8:00.

Radny Piotr Banach dodał, iż jego zdaniem jest to najbardziej odpowiednia pora. 
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Ad 4. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad  o godzinie  8:30  Przewodniczący Rady 

zamknął XLVIII sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół  sporządzono  w  jednym  egzemplarzu,  na  podstawie  transmisji  obrad  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku, archiwizowanej w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Wyrzysku. 

Protokół sporządziła:
Patrycja Lewandowska
podinsp. ds. obsługi rady gminy
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